
22. schůze výboru SKS dne 19.11. 2019 v zasedací místnosti SKS 
 
Přítomni: Němcová, Hulák, Tomek, Kodys, Koutská, Švejdová, Němec, Roubal, 
Volmanová, Škoch, Řivnáčová, Urban 
Omluveni: Kasal (zasedání výboru KDU-ČSL) 
Schůzi řídila: L. Němcová 
Modlitba a duchovní slovo: P. Urban 
 
 
1. Kontrola úkolů z minulé schůze 
- J. Švejdová vyhotovila seznamy členů z Prahy, je třeba vytvořit elektronický seznam pro 
hromadnou korespondenci. Může konsultovat s D. Křivánkovou. 
- D. Koutská poslala zápis o semináři na MZV dne 1.11.2019. 
- Klub na Praze 11 uspořádal besedu s D. Hermanem dne 11.11., akce byla dobře 
navštívena. 
Zahájil K. Tomek. 
 Předsedkyně na ní informovala o připravovaných akcích SKS a vyzvala pamětníky, aby 
zapisovali své příběhy, které můžeme vložit na web SKS.  
- V. Němec informoval o konferenci Geoetika v Praze 30. - 4.11. v Praze a v Příbrami. Za 
SKS se zúčastnili dr. Roubal a L. Němcová. Akce byla finančně podpořena SKS a měla 
vysokou odbornou úroveň. 
- Do konání schůze se nám nepodařilo zkontaktovat em. biskupa Ing. F. Radkovského, 
kterému chceme předat památnou medaili. Předsedkyně se obrátila s prosbou o pomoc na 
P. Ing. Fialu. 
- Pohřbu doc. Ing. Miloše Lokajíčka dne 15.11. se zúčastnil za SKS dr. Roubal spolu s 
doc. Sedlákem, položili květiny. L. Němcová zaslala rodině kondolenci a informovala 
přátele z odborných křesťanských kruhů o posledním rozloučení. VR a LN informovali o 
jeho životní pouti, parte a info umístíme na web. stránky. 
- Web - doplněno Darií Křivánkovou a předsedkyní. S. Kodys předal flashku s fotografiemi. 
- Setkání s ředitelem Charity se zatím neuskutečnilo, J. Kasal obstaral nový kontakt na 
p.Curyla. 
  
2. O pouti do Říma referovali P. Urban a I. Řivnáčová. 
Národní pouť do Říma se konala u příležitosti 30. výročí kanonizace sv. Anežky 
České, začátek akce 10. 11. 2019, konec akce 14. 11. 2019. Oba hovořili o průběhu 
slavností a o hlavním poselství. Dále proběhla diskuse k významu sv. Anežky České a o 
připomenutí osobnosti ve farnosti na Spořilově např. novénou. 
 
3. Mezinárodní regionální konference ESU v Bratislavě 30 rokov slobody očami 
seniorov se konala 6. - 8.11. 
Zúčastnilo se 8 členů SKS (Koutská, Hrebičková, Kolafová, Kasal, Štarha, Hulák, Němec, 
Němcová), z okolních zemích byla účast nižší - 1-3 členové (Rakousko, Německo, Polsko, 
Maďarsko, prezidentka a gen. sekretář ESU). L. Němcová a J. Kasal přednesli referáty, L. 
Němcová vystoupila dále v závěrečné diskusi předsedů seniorských hnutí o budoucnosti 
seniorů. Úroveň konference i atmosféra byly výborné.  
Dále bylo provedeno účtování (platba za l noc pro 3 osoby, vratka za vlak J.Švejdové) a 
předání dokladů. Vyúčtování provedli LN a KT. 
Na valném shromáždění ZKS byli 8.11. zvoleni noví funkcionáři, za čestného předsedu byl 
zvolen dosavadní předseda J. Mikloško, novým předsedou Ing. Peter Mach. Je třeba, aby 
prioritně SKS rozvíjelo mnoha formami spolupráci se ZKS. 
LN prosí účastníky, aby poslali fotografie či záznamy pro web. 
 



4. Konání prezidia a EXCO - ESU v Praze 5. - 8. 3. 2020 v hotelu Krystal. 
Předsedkyně An Hermans s L. Němcovou jednaly o podrobnostech zasedání v Praze. An 
Hermans pošle oficiální objednávku na noclehy, LN předběžně zamluví hotel a tlumočníky. 
Bylo dohodnuto, že část zasedání bude otevřena i pro české účastníky. Po dnešní diskusi 
členové výboru navrhují, aby se účast českých účastníků zrušila a místo toho, aby 
účastníci EXCO navštívili např. domov důchodců. Diskutovalo se o tématu posledního 
dne, téma sociální a zdravotní služby se většině nezdálo nosné. L. Němcová je pověřena 
jednat s An Hermans o změnách. 
  
5. Příprava na akci k soc. učení Církve v Arcibiskupském paláci 9.12., kterou pořádá 
SKS a Arcibiskupství pražské. 
LN informovala o stavu příprav, byl rozdán náborový plakátek. Došlo k rozdělení úkolů: 
- služba u zápisu – Volmanová, Švejdová, M.Tomková 
- proplacení cesty 2 přednášejícím – Tomek 
- kontakt se studenty Arcibiskupského gymnázia - L. Němcová 
- rozdání přihlášek do SKS a informace o SKS 
- rozdávání obědů, evidence zájemců o prohlídku a o oběd – Volmanová, Švejdová, 
Tomková 
- všichni provedou nábor 
- info do poboček Spořilov, Brandýsko, Teplice, Třebíč – LN, Roubal na Spořiov 
- písemně osloví členy SKS z Prahy e-mailem – LN 
- informace do KT, Proglasu, ČBK – LN 
- jednání s P. Balíkem – LN 
Na závěr bude předneseno stanovisko SKS, kterým chceme oslovit veřejnost a vyjádřit 
naše křesťanské stanovisko (mj. k eutanázii a paliativní péči). 
  
6. Zprávu o hospodaření pobočky podal K. Tomek. 
Po diskusi, ve které se vyjádřili všichni členové, především J. Hulák, bylo doporučeno do 
budoucnosti šetřit, jednotliví zástupci Klubů podají žádost o finanční podporu na začátku 
roku 2020. 
Bylo odsouhlasena žádost Klubu Prahy 11 o podporu činnosti ve výši 4.000 Kč. na r. 2019. 
  
7. Různé 
- L. Němcová podala informace o 3 seminářích či konferencích: 
a) setkání k výročí úmrtí Ing. J. Luxe dne 25.11. od 15 hod. na Charitasu; organizuje Ing. 
J. Kasal; 
b) konference Národního setkání proti chudobě a sociálnímu vyloučení 27.11. pořádá 
EAPN v Evropském domě v Praze – pozvánky rozešle LN, přihlašování přímo; 
c) RSČR pořádá konferenci v hotelu Olšanka 29.11., pouze pro zvané; za výbor – Roubal, 
Němec, Švejdová, Koutská, Tomková, Řivnáčová; 
- podzimní Krajské rady seniorů se zúčastnili M. Volmanová a F. Smutný, jako host L. 
Němcová (obdržela pozvánky na konferenci RSČR); 
- J. Hulák a J. Kasal připraví verzi nové úpravy stanov k diskusi; 
- I. Řivnáčová informuje, že se bude konat zájezd do Budyšína dne 7.12. 
- S. Kodys informoval o konání besed v klubech na Žďársku (volební kongres v 
Bulharsku). 
- V lednu budeme uvažovat o rozšířeném zasedání výboru SKS. 

Příští schůze: předběžně úterý 17. 12. 2019 od 13 h. 

zapsala: Lidmila Němcová 


